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Spørgsmål nr. 459 (Alm. del) fra Folketingets Retsudvalg: 

 

”Kan ministeren redegøre for, om politireformen har bidraget 
positivt eller negativt til bekæmpelse af narkokriminalitet?” 

 

Svar: 

 

Justitsministeriet har til brug for besvarelsen af spørgsmålet indhentet en 

udtalelse fra Rigspolitiet, der har oplyst følgende: 

 

”Rigspolitiet kan oplyse, at narkotikakriminaliteten gennem de 
seneste 10-15 år er blevet mere organiseret, kompleks og mo-
bil, idet de kriminelle i stigende grad indgår i lukkede, krimi-
nelle netværk, der opererer på tværs af kreds- og landegrænser, 
ligesom de kriminelle i stigende grad gør brug af ny kommuni-
kationsteknologi i forbindelse med deres kriminelle aktiviteter. 
Disse forhold er bl.a. med til at vanskeliggøre efterforskningen 
og retsforfølgningen for politiet og anklagemyndigheden.  
 
Politikredsreformen har i den forbindelse bl.a. betydet, at den 
enkelte politikreds i dag er bedre rustet end de tidligere og 
væsentligt mindre politikredse til selv at varetage mere 
komplicerede og ressourcekrævende efterforskningsindsatser, 
herunder i forhold til narkotikakriminalitet, som før reformen i 
et vist omfang ville have nødvendiggjort assistance fra f.eks. 
andre politikredse eller det daværende rejsehold.  
 
Det er således Rigspolitiets klare opfattelse, at politikreds-
reformen generelt må antages at have rustet kredsene til i 
højere grad end tidligere at kunne imødegå udviklingen på 
området for narkotikakriminalitet, og reformen vurderes 
således at have bidraget positivt til bekæmpelse af 
narkotikakriminalitet.” 

 

Der henvises i øvrigt til den samtidige besvarelse af spørgsmål nr. 458 

(Alm. del) fra Folketingets Retsudvalg. 

 

 
 
 


